
Bryllupsbranchen 
bløder!

Vi har brug for lys for enden af tunnelen…
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• Direktør og ejer af Panayotis Brudekjoler.

• Familievirksomhed etableret af 
Skræddermester Panayotis senior, der kom til 
Danmark i 1965 og startede eget Atelier i 
1968.

• Danmarks største retailer inden for tøj til alle 
livets store fester.

• Næsten 2.000 m2 med kjoler og accessories i 
Drømmenes Teater i Vejle.

• 75 fuldtids- og deltidsmedarbejdere i Vejle.

• Vinder af bl.a. Danish Retail Awards 2019, 
Årets Brudebutik i 2017, m.fl.
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• Jubelåret 2020 endte med at blive et 
rædselsår for bryllupsbranchen, med massiv 
tilbagegang over hele linjen.

• Mere end 50% af de planlagte bryllupper i 
2020 blev aflyst eller udsat, og mange af de 
resterende blev holdt i et mindre format.

• Kommende 2021 brudepar holder vejret, og 
afventer en udmelding om forsamlings-
forbuddet. Derfor ser vi igen i 2021 et stort 
fald i antallet af planlagte bryllupper.

• Der er i høj grad brug for handling NU for at 
redde de mange SMV’er, der alle kigger 
nervøst ind i foråret 2022, hvor de mange 
Hjælpepakker i form af Skat og Momslån skal 
indfries.



• Bryllupsbranchen er en lille overset branchen i 
oplevelsesindustrien

• Hjælpepakkerne hjælper kun 75-80% 

• Mange kører allerede på pumperne og har 
tomme ordrebøger for 2021

Sandheden er



• Kompensationspakkerne rammer skævt.

• Bl.a. brudekjolebutikkerne er ikke berettiget til fuld 
kompensation, da vi ifølge Erhvervsstyrelsen ”ikke 
er direkte ramt af forsamlingsforbuddet”

Sandheden er



• Højsæsonen er misset.

• Den langstrakte nedlukning og manglende 
udfasning af forsamlingsforbuddet har allerede 
fået mange til at kigge ind i 2022 eller senere, 
hvilket er katastrofalt for alle branchen

Sandheden er



• Vi har brug for en afklaring af Forsamlingsforbuddet NU

• Vi har brug for hjælp til fuld kompensation

• Der er i den grad brug for lys for enden af tunnelen!

Sandheden er
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• Casper Grønbjerg

• Iværksætter igennem 15 år

• Har opbygget virksomheden Wedbox

• 11 mio kr i funding

• 1 mio installationer i 100 lande

• Europæisk tech gigant indenfor bryllupper.



Endnu et hårdt 
år venter de 
mange SMV’er

• Data fra Wedbox bryllupsplanlægnings-
app’en viser hvordan brudeparrene bruger 
deres penge til et bryllup

• Brudeparrene bruger i gennemsnit 16 
forskellige leverandører til deres bryllup og 
de tager de første udgifter allerede 330 dage 
før brylluppet.

• Data viser at mere end 50% af 2020 
bryllupper er udskudt og størstedelen af 
bryllupper der bliver planlagt nu er i 2022

• Så selvom der kommer åbning af samfundet i 
år vil mange leverandører være ekstremt 
under pres lang tid endnu



En følgeindustri 
i knæ

Her ses de økonomiske ringe i vandet det 
giver når gæsterne bruger penge på:

• Gaver til brudeparret

• Frisør

• Nyt tøj og accessories

• Overnatning

• Polterabends
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rejser, interiør og selvforkælelse. 
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Opsvinget 
kommer til at 
ramme skævt

Danskernes rekordstore 
rådighedsbeløb vil blive brugt på 
rejser, interiør og selvforkælelse. 

Inden for skiven

Rejsebranchen

Bilka

Ejendomsejere

Udenfor

Bryllupper

Polterabends

Events

Yderkanten

Restauranter

Cafeer

Frisører

Blomsterhandlere



Anbefaling: 
Indfør ”Bryllupsfradrag”

• Vi opfordrer til, at der indføres et Bryllupsfradrag i stil med 
Håndværkerfradraget (Boligjobordningen)

• Laves det som Bryllups- OG festfradrag, der inddrager konfirmationer og 
større familiefester, estimeres et årligt direkte forbrug på 10 mia., som 
kickstarter et følgeforbrug på yderligere 10 mia. 

• Dette vil lægge hånden under de mange SMV’er, hoteller og restaurationer, 
og give alle en realistisk mulighed for at betale moms- og skattelånene 
tilbage i foråret 2022.

• Vi har i den grad brug for en overophedet økonomi i bryllupsbranchen.
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Et Bryllupsfradrag 
vil være et stærkt signal

Et lys for enden af 
tunnelen for både 

brudepar og branchen

Sikre, at danskernes 
rekordstore 

rådighedsbeløb 
bruges de rigtige 

steder

Skabe vækst i de 
mange afledte 

brancher

Få bugt med den 
sorte økonomi i 

branchen



Tak…


